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COMMISSIEADVIES 
 
STATENVOORSTEL KADERSTELLING CULTUUR EN 
ERFGOEDPROGRAMMA 2025-2028 

 

DATUM 25‑10‑2023 
NUMMER PS PS2023BEM 
COMMISSIE Bestuur, Economie en Middelen 
VOORZITTER COMMISSIE Mw. L. Veen 
GRIFFIER COMMISSIE Mw. drs. B.F. Ferwerda 
 
 
 
De commissie adviseert dit Statenvoorstel als normaal debat te agenderen voor de Statenvergadering van 
08 november 2023. 
 
De meeste fracties waren positief over het Statenvoorstel. Er werd waardering uitgesproken voor de gedeputeerde 
en de ambtenaren die het Statenvoorstel Kaderstelling Cultuur en erfgoedprogramma 2025-2028 hebben 
opgesteld.  

In de commissie werden vragen gesteld over de weerbaarheid en zelfredzaamheid van culturele instellingen 
wanneer de provincie niet langer subsidie zou verstrekken. Gedeputeerde Van Muilekom gaf aan dat weerbaarheid 
versterkt wordt, maar dat veel culturele instellingen momenteel niet zonder steun van de provincie kunnen.  

Ook leven er in de commissie zorgen over de toegenomen kosten bij musea, theaters en festivals door de 
energiecrisis. Hierdoor dreigen culturele voorzieningen minder toegankelijk te worden. Vanuit de commissie kwam 
de vraag welke mogelijkheden GS ziet om de provinciale U-pas aan de doelstellingen te koppelen om cultuur breed 
toegankelijk te houden.  

Een fractie haar sprak waardering uit voor de 2 miljoen extra voor het onderhoud van erfgoedparels en stelde 
daarbij de vraag of dit voldoende was om het erfgoed te onderhouden. Gedeputeerde Van Muilekom gaf aan dat de 
2 miljoen euro niet voldoende om al het onderhoud maar om achterstanden in onderhoud te verminderen. Naast de 
2 mln. per jaar worden de mogelijkheden onderzocht om eens in de paar jaar een groot project te restaureren. 
Onderhoudskosten bij een groot project zijn 60-70 mln. per project.  

Bij fracties leven ook zorgen of de culturele voorzieningen wel inclusief en breed toegankelijk zijn. Waarbij de 
culturele voorzieningen niet alleen in de stad horen, maar dat inwoners van de kleine kernen ook toegang tot 
voldoende cultureel aanbod moeten krijgen. De theaterbus werd aangedragen als voorbeeld dat (school)kinderen 
uit kleine kernen naar cultuurinstellingen kan vervoeren. Daarnaast leven er binnen de commissie zorgen dat 
gentrificatie in de steden een verminderde toegankelijkheid en verlies van cultureel aanbod kan veroorzaken. 
Vanuit de commissie is er één fractie dat overwoog een motie in te dienen om  de term inclusiviteit een andere 
lading zou geven en zwaar mee zou wegen binnen het cultuurbeleid en bij het verstrekken van subsidies binnen 
het cultuurbeleid.  

Meerdere fracties vroegen ook aandacht voor het behoud van maritiem erfgoed. Ook groen erfgoed moest niet 
worden vergeten Een fractie verzocht om een visie van GS op het verlies van religieus erfgoed in de provincie.  

Gedeputeerde Van Muilekom gaf aan dat er afgelopen jaren veel is ingezet op cultuur en erfgoed en dat hij goed 
wil borgen wat er in gang is gezet. De gedeputeerde zei dat de Staten aan zet zijn. Mocht de commissie meer geld 
voor cultuur en erfgoed willen, dan kunnen de Staten daar bij de bespreking van de begroting over beslissen.  
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Voorzitter van de commissie, 
Mw. L. Veen 
 
Commissiegriffier, 
Mw. drs. B.F. Ferwerda 
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